

A

ADANHOUNSOUNOU FAUDE*Aeronautic engineer at Airbus*

France



© CRÉDIT PHOTO

ADANHOUNSOUNOU Faude was born in 1982 in Benin, of Beninese parents. Secondary school degree in his pocket, the young Beninese settles in France in 2005 after a stopover of two years in preparatory classes in Morocco. The dreamer pilot does not spend his life in a cockpit, but is not so far from his dream

child. His intense preparation in mathematics, physics and engineering sciences opens the doors of the famous ENAC, the National School of Civil Aviation which he graduated in 2008 with a degree in Computer Science and Air Traffic Management. After a few months of trial period at Capgemini, his career took off when he joined Altran, world leader in innovation consulting and advanced engineering, in 2008 as a consultant. For three years, he is responsible for specifications of the “*esbFCU*” and “*FCU*” models for the A350 Plane-1 simulator, or he is involved in the design of the FWS, the management system for alerts and flight aids, of the newest member of the Airbus family, the A350. In parallel, he passes his theoretical pilot’s license and has more than 17 practical hours of PPL. His motivation and dynamism did not escape the radar of the Airbus profile hunters. In 2012, Faude embraces a new experience by landing at the manufacturer where he joined the Customer

Service. In charge of the indication systems in the cockpit of all aircraft delivered, he proposes to the airline customers of the group, solutions to optimize the operability of their planes.

Despite all the success, Faude humbly acknowledges that beyond the merit he had “*the baraka*”. He likes to share his experience and get involved in the development of his native land. He became involved in the Beninese community of Toulouse, which he chaired from 2008 to 2012. He worked for the promotion of the Beninese culture in the Midi-Pyrenean region. And based on the observation that Benin’s skills are poorly identified and under-exploited for development, in 2010 he cofounded the network of young Beninese workers. “*convinced Afroptimistic*”, Faude Adanhounsounou believes “*that with talent, work and determination, Afro-descendants, will succeed in winning the economic battle and that of the image*”. That’s why we’ve seen him participate in broadcasts like “Questions for a champion “*or*” budding geniuses. 🍀

A

ADANHOUNSOUNOU FAUDE*Ingénieur Aéronautique chez Airbus*

France



© CRÉDIT PHOTO

ADANHOUNSOUNOU Faude est né en 1982 au Bénin, de parents béninois. Baccalauréat en poche, le jeune Béninois pose ses valises en France en 2005 après une escale de deux ans en classes préparatoires au Maroc. Celui qui se rêvait pilote ne passe pas sa vie dans un cockpit, mais n’est pas si loin de son rêve d’enfant. Sa préparation intense en mathématiques, physiques et sciences de l’ingénieur lui ouvre les portes de la célèbre ENAC, l’École Nationale de l’Aviation civile dont il sort en 2008 avec un diplôme en Informatique et Air Traffic Management.

Après un essai de quelques mois chez Capgemini, sa carrière prend son envol quand il rejoint Altran, leader mondial du conseil en innovation et ingénierie avancée, en 2008 comme consultant. Trois ans durant, il se charge entre autres des spécifications des modèles “*esbFCU*” et “*FCU*” pour le simulateur Avion -1 de l’A350 ou encore il participe à la conception du FWS, système de gestion des alertes et d’aides au pilotage, du dernier-né de la famille Airbus, l’A350. En parallèle, il passe son Brevet théorique de Pilotage et compte plus de 17 heures pratiques de PPL. Sa motivation et son dynamisme n’ont pas échappé aux radars des chasseurs de profils d’Airbus. Faude s’offre en 2012 une nouvelle expérience en atterrissant chez le constructeur où

2012 - Il rejoint les rangs du constructeur aéronautique européen Airbus

2010 - Il cofonde le réseau des jeunes cadres béninois : JCDB

2008 - Il est consultant chez Altran

il rejoint le Customer Service. En charge des systèmes d’indication dans le cockpit de tous les avions livrés, il propose aux compagnies aériennes clientes du groupe, des solutions pour optimiser l’opérabilité de leurs avions.

Si tout semble lui sourire, Faude reconnaît humblement qu’au-delà du mérite qu’il a eu “*la baraka*”. Il aime partager son expérience et s’impliquer dans le développement de sa terre natale. Il s’impliqua dans la communauté béninoise de Toulouse qu’il présida de 2008 à 2012. Il œuvra pour la promotion de la culture béninoise dans la région midi-Pyrénéenne. Et partant du constat que les compétences béninoises sont peu répertoriées et sous-exploitées pour le développement, il cofonde en 2010 le réseau des jeunes cadres béninois : JCDB. “*Afroptimiste convaincu*”, Faude Adanhounsounou croit “*qu’avec le talent, le travail et la détermination, les afrodescendants, réussiront à gagner la bataille économique et celle de l’image*”. C’est pourquoi on a pu le voir participer à des émissions de culture générale comme “*Questions pour un champion*” ou “*Génies en herbe*”. 🍀